

15th Session of the Committee of Experts on Public Administration (CEPA)

18 to 22 April 2016

Written Statement from Fraternite Notre Dame, Inc.

ENGLISH:

The statement of Fraternite Notre Dame pertains to the main issue of the 15th Session of the Committee of Experts on Public Administration: Transforming public institutions to facilitate inclusive policy formulation and integration in the implementation and monitoring of the sustainable development goals (Item 3).

Fraternite Notre Dame, founded by His Excellency Bishop Jean Marie Roger Kozik, as a Catholic, humanitarian organization at the service of the less fortunate in our world, thanks you to give it here an opportunity to communicate some thoughts on the proper governance of countries.

A study conducted by Opinion Way reveals that 9 persons out of 10 consider that political men and women are not concerned about them nor their country. This rejection is amplified by their powerlessness towards great economic issues such as fighting unemployment or minorities and ethnic communities within society. The citizens no longer trust their governing officials.

In the old days, man had no doubts on the king appointed by God, nor on the established entities. Then the philosophers came and from doubt and reason, reasonable democracy was born. In many European countries, the state is overwhelmed, authority is no longer in charge, and corruption prevails. Because the leaders have cleared the way to impose their own conception of an equitable world: a world where the past and memory have been erased.

For them, the prerequisite step was to undermine the family structure of society, and to destroy any national sentiment. This is a vacuum policy, when the citizens are enslaved, public freedoms are drastically decimated and an increasing risk of revolt is underlying.

Why do they always destroy what works, to consolidate what does not work? Some political elites are sowing the seeds of resentment and hatred; for instance, they kept telling the children of immigrants that they were discriminated against by westerners. Why denying our founding values? Because these founding values that we were taught in school give our lives a vertical meaning.

In the field of school curriculum in France, for instance, school books are reduced to drawings, videos, slogans, press articles, testimonies and concrete situations, while of old, a book of civic and moral education for example, used to lead the child to understand individual morality, social morality, together with the values of work, gratefulness and authority.

Students are not taught landmarks any longer. When they denigrate the origins of a country, along with its past and history, the so-called political and intellectual elites have begotten generations of youths that hate one another.

The starting point should be learning anew the true history of France, for instance with its great kings and great ministers; its doctors and entrepreneurs; its musicians and soldiers known universally, and often more respected elsewhere; instead of showing films and programs which have nothing to do with the historical truth.

In France, for example, the teaching of Greek and Latin will become optional, and the teaching of Arabic, compulsory. Greek and Latin, however, are the foundations of our European culture. A 2015 Senate Report shows that over 10% of high schools are no longer allowed to teach Fce history, the Shoah or colonial history. We should not be surprised, then, that the Jewish population living in Europe was 3.4 million in 1945, and has dwindled to 1.4 million in 2015.

Many of them flee from a life which has become a daily challenge. Christian France is commanded to remain silent and die in silence, pack its Nativity sets and hide its crosses, bring down some church steeples, because they have become too costly, to create useless roundabouts or media libraries.

Countries so-called democratic live under the regime of a police of thought, that is, expression is free only as long as it fits the frame of what is acceptable to the mainstream media or politically correct. In France, some words must not be uttered, under the penalty of indictment. Lynching is a form of barbarity, and our western civilization is opposed to lapidations. However, mediatic lynchings are just as dreadful and unwholesome.

A person's statement is taken up again, but taken out of its original reflection; psychologists and experts are invited, and then apologies are demanded and the culprit is cast out. Most of all, debates are forbidden. If our political figures had relationship with the grassroots level of our country, they would assess that the citizens are fed up with their prearranged language.

The French Justice system is following the same course of submission: if a Frenchman enters a mosque and applies graffiti on its walls, he quickly ends up behind bars for Islamophobic act and incitation to religious hatred. But what applies here for Islam is not used for those who desecrate churches, Christian cemeteries of religious buildings.

Our traditions are being choked under the blows of our leaders' cowardice. Our religious and national festivals are emptied of their meaning. People celebrate everywhere, but traditions have disappeared, because our public officials work hard to empty them of their specific religious content.

Advent calendars in the Christian world have become like appetizers with lots of chocolate toffees concealed in the boxes, before the Christmas Eve supper.

In western countries, Christmas is no longer the feast of the Child Jesus, but it has become the feast of children in general, who are adored. The leaders are generously contributing to the dechristianizing of our Christian countries.

Our European farmers are slowly put to death. France, for instance, has lost over 50% of its farms, in 25 years. Probably, at such a pace, France will soon become dependant on her neighbors when it comes to agriculture produce and products, even though nature, geography and the weather have given her the best assets.

Our milk farm producers lose money with every liter of milk they sell, which is absurd and signals grave European disfunctioning. Such examples could be found in every sector of society.

Over 14% of French people live under the poverty line, and political cynicism allows over 1,500 migrants to enter the country on a daily basis, without having the proper structures to welcome them. This is the rule of stronger takes all, of racketeering, brawls, trafficking and the sordid exploitation of human misery.

Democracies are supposed to protect the weakest of its members; however, euthanasia has become a standard applicable to all. Every fragile or dependant person should be surrounded and protected out of love or respect for human dignity. That is why it is dangerous to let people think that some among the r no longer worthy to live, or that their lives are no longer valuable.

We get the impression here that in every field, our public officials are designing some new barbarian rites.

In February of 2016, Pope Francis and Patriarch Cyril I said, in a joint statement: "We are concerned by the current limitation of the rights of Christians and of their discrimination, when certain political forces, guided by the ideology of a secularism often aggressive, strive to push them on the fringes of public life."

FRENCH:

La déclaration de la Fraternité Notre Dame fait partie du point principal de la 15eme Session du Comité des Experts en Administration Publique: Transformer les institutions publiques pour faciliter la formulation et l'intégration de lignes de conduite inclusives dans la mise en application et le suivi des buts de développement soutenables (numero 3).

La Fraternité Notre Dame fondée par Mgr Jean Marie Roger Kozik, œuvre catholique humanitaire au service des personnes les plus démunies dans le monde, vous remercie de lui donner l'occasion de communiquer quelques réflexions sur la bonne gouvernance des pays.

Une étude menée par Opinion Way révèle que 9 personnes sur 10 considèrent que les hommes et les femmes politiques ne se préoccupent pas d'eux ni du pays. Ce rejet est amplifié par leur impuissance vis à vis des grands sujets économiques comme la lutte contre le chômage, la montée des communautarismes. Les citoyens ne font plus confiance à leurs gouvernants.

Dans les temps anciens, l'homme ne doutait ni du roi de droit divin, ni des institutions. Sont venus les philosophes et la démocratie raisonnable est née du doute et de la raison. Dans de nombreux pays européens, c'est l'impuissance de l'état, la dégradation de l'autorité et la corruption en place. Car les dirigeants font place nette pour imposer leur conception d'un monde égalitaire : un monde sans passé, ni mémoire.

Pour eux le préalable indispensable a été de saper la structure familiale et détruire le sentiment national. C'est la politique de la table rase avec l'asservissement du citoyen, l'amenuisement des libertés publiques et un risque croissant de révolte. Pourquoi toujours détruire ce qui marche et consolider ce qui ne marche pas ? Des élites politiques sèment les graines du ressentiment et de la haine ; c'est le cas quand ils ne cessaient pas de dire aux enfants d'immigrés qu'ils étaient discriminés par les occidentaux. Pourquoi nier nos valeurs fondatrices ? Car ce sont les valeurs fondatrices apprises à l'école qui assignent un sens vertical à la vie.

Dans le domaine de l'enseignement scolaire en France par exemple, les manuels scolaires sont réduits à des dessins, des vidéos, des slogans, des coupures de presse, des témoignages, des situations concrètes, alors qu'auparavant un manuel d'instruction civique et morale par exemple donnait à comprendre à l'enfant la morale individuelle, la morale sociale, avec les valeurs du travail, de la gratitude, de l'autorité. On n'enseigne plus aucun repère aux élèves. En dénigrant les origines d'un pays, son passé, son histoire, les soi disant élites politiques et intellectuelles ont fabriqué des générations de jeunes qui se haïssent. Il faudrait commencer par cela : réapprendre la véritable histoire de France par exemple avec ses grands rois, ses grands ministres, ses médecins, ses entrepreneurs, ses musiciens, ses soldats universellement connus et souvent mieux respectés ailleurs, au lieu de diffuser des films et des émissions qui n'ont rien à voir avec la vérité historique.

En France par exemple, l'enseignement du grec et du latin veut devenir facultatif et l'enseignement de l'arabe obligatoire. Le latin et le grec sont pourtant les fondements de notre culture européenne. Un rapport de 2015 au sénat montre que plus de 10% de collèges ne peuvent plus enseigner l'histoire de France, de la shoah, l'histoire coloniale. Qu'on ne s'étonne plus si la population de 3,4 millions de juifs qui vivaient en Europe en 1945 est passé à 1 million 4 en 2015.

Beaucoup d'entre eux fuient une vie devenue un défi au quotidien.

La France chrétienne est sommée de se taire pour mourir en silence, remballer ses crèches et dissimuler ses croix, abattre des clochers trop coûteux pour créer des ronds points inutiles ou des médiathèques.

Des pays dits démocratiques vivent sous le régime d'une police de la pensée, c'est à dire que l'expression n'y est libre que si elle entre dans le cadre du « médiatiquement » ou politiquement correct. En France, des mots ne doivent pas être prononcés sous peine pour la personne d'être mise en examen. Le Lynchage est une forme de barbarie et notre civilisation occidentale lutte contre les

lapidations. Pourtant les lynchages médiatiques sont aussi redoutables et malsains. Le propos est repris, tronqué de la réflexion d'origine ; on convoque les psys, les leaders de rien, on exige des excuses et on impose la mise au ban de la société de la personne ciblée. Et surtout, tout débat est interdit. Si nos hommes politiques avaient le contact avec le pays dans ses profondeurs, ils verraient que les citoyens n'en peuvent plus de leur langage convenu.

La justice française suit la même logique de soumission : si un français entre dans une mosquée pour y taguer les murs, il se retrouve derrière les barreaux pour acte islamophobe, incitation à la haine religieuse, mais ce qui vaut pour l'islam ne s'applique pas à ceux qui profanent des églises, des cimetières chrétiens ou des édifices religieux.

Nos traditions s'essouffent sous le coup des lâchetés de nos dirigeants. Les fêtes religieuses et nationales sont vidées de leur signification. C'est la fête partout et les traditions nulle part car les dirigeants s'acharnent à déconfessionnaliser les traditions. Les calendriers de l'Avent dans le monde chrétien sont devenus une mise en bouche à grand renfort de chocolateries cachées dans les cases, avant le réveillon de Noël. La Fête de Noël dans des pays européens a cessé d'être la Fête de l'Enfant Jésus pour devenir celle de l'enfant tout court, enfant actuel adoré. Les dirigeants contribuent largement à déchristianiser des pays chrétiens.

Nos paysans européens meurent à petit feu. La France par exemple a perdu plus de la moitié de ses exploitations agricoles en 25 ans. Il est probable qu'au rythme où vont les choses, la France sera dépendante de ses voisins en matière agricole alors que la nature, la géographie, le climat lui ont donné les meilleurs atouts. Nos paysans producteurs de lait perdent de l'argent sur chaque litre de lait vendu ce qui est une aberration et une preuve de grave dysfonctionnement de l'Europe. De tels exemples illustrent tous les secteurs de la société.

Plus de 14% de français vivent sous le seuil de la pauvreté et le cynisme politique fait entrer plus de 1500 migrants par jour sans avoir de quoi les accueillir. C'est la loi du plus fort, du racket, des bagarres, des trafics et l'exploitation sordide de la misère humaine.

Les démocraties sont censées protéger les plus faibles et pourtant l'euthanasie devient une norme qui s'impose à tous. Toutes les personnes fragiles, dépendantes devraient être entourées et protégées par amour ou par respect de la dignité humaine. C'est pourquoi il est dangereux de laisser croire que certains ne sont plus dignes de vivre, ou que leur vie n'a plus de valeur.

On a l'impression que dans tous les domaines, des dirigeants façonnent de nouveaux rites barbares.

Le Pape François et le patriarche Cyrille 1er disaient dans une déclaration commune de Février 2016 : "Nous sommes préoccupés par la limitation actuelle des droits des chrétiens, voire de leur discrimination, lorsque certaines forces politiques, guidées par l'idéologie d'un sécularisme si souvent agressif, s'efforcent de les pousser aux marges de la vie publique".